

The Davos Symposium sponsored by the European Management Forum was held in Davos, Switzerland from January 26 to February 2, 1984.

The Davos Symposium brought together more than 600 chief executive officers mainly from Western European countries, political leaders from around the world, and senior media opinion makers. The main theme of this year's symposium was "The Management of the Recovery: An Economic Outlook". The second major theme discussed by world political leaders was "International Security in 1984: How Can We Unblock the Situation?".

The Symposium has been an annual event since its inception in 1971. The European Management Forum, founded in 1971, is a non-profit, self-supporting foundation based in Geneva, Switzerland. While the EMF has no official ties, its activities have been supported by a number of international organizations such as the O.E.C.D., the Commission of the European Communities, and the World Bank.

The goal of the Davos Symposium is to provide the world economic community with an independent and informal forum where international economic leaders can meet to exchange information and experiences, to discuss projects and to advance common efforts for worldwide economic cooperation and progress.

Concurrent with the Symposium was the EMF's "Informal Gathering of World Leaders" to which representatives of governments and international institutions were invited. Prime Minister Pierre Elliott Trudeau participated at the gathering together with the Deputy Prime Minister and Secretary of State for External Affairs Allan J. MacEachen, and the Minister for International Trade Gerald Regan.

Le Symposium de Davos, parrainé par l'European Management Forum (EMF), s'est tenu à Davos (Suisse) du 26 janvier au 2 février 1984.

Le Symposium de Davos a regroupé plus de 600 administrateurs, surtout de l'Europe de l'Ouest, des dirigeants politiques de toutes les régions du monde, ainsi que d'importants représentants des médias. Cette année, le thème principal du Symposium était "La gestion de la relance: Perspectives économiques". Les dirigeants politiques ont discuté également d'un deuxième grand thème, soit "La Sécurité internationale en 1984: Comment pouvons-nous débloquer la situation?".

Le Symposium a lieu chaque année depuis la création, en 1971, de l'European Management Forum (EMF), fondation à but non lucratif dont le siège se trouve à Genève (Suisse). Bien que l'EMF soit financièrement indépendante, elle reçoit l'appui d'organisations internationales telles que l'OCDE, la Commission des communautés européennes et la Banque mondiale.

L'objectif du Symposium de Davos est d'offrir à la communauté économique mondiale un forum indépendant où les leaders économiques internationaux peuvent, dans un cadre informel, échanger des informations et des expériences, discuter de projets divers et promouvoir la mise en commun des efforts menés en vue de faire progresser la coopération économique internationale.

Pendant le Symposium, l'EMF a organisé une rencontre informelle des dirigeants mondiaux à laquelle étaient invités des représentants de gouvernements et d'institutions internationales. Le premier ministre Trudeau a participé à cette rencontre ainsi que le vice-premier ministre et secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Allan J. MacEachen, et le ministre du Commerce international, M. Gerald Regan.